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Folketingets Forsvarsudvalg 
Christiansborg 
 
 
 
 
 
 
 
Medlem af Folketinget Troels Lund Poulsen (V) har den 19. februar 
2020 stillet følgende spørgsmål nr. 76, som der hermed fremsendes 
endelig besvarelse for. 
 
Spørgsmål nr. 76: 
Kan ministeren garantere, at der kun er anvendt britiske vacciner imod 
miltbrand (anthrax) af personer, der er blevet udsendt af det danske 
forsvar? 
 
Svar: 
Forsvarsministeriet har anmodet Forsvarets Sanitetskommando ved 
Forsvarskommandoen om bidrag til besvarelse, da dette er myndighe-
den, som foretager anskaffelsen af vacciner til brug i Forsvaret. 
 
Forsvarskommandoen oplyser, at man alene har kendskab til og viden 
om, at der blev anskaffet og anvendt ca. 7.800 doser britiske vacciner 
af mærket ’Anthrax Vaccine (alum precipitated sterile filtrate)’ fra det 
britiske ’Microbiological Research Authority/Centre for applied Microbio-
logy and Research’. Ca. 1.900 medarbejdere i Forsvaret gennemgik 
vaccinationsprogrammet forud for deres udsendelse.  
 
Hvis enkelte medarbejdere ikke fik afsluttet vaccinationsprogrammet i 
Danmark inden udsendelse, hvilket Forsvarskommandoen ikke kan 
udelukke, kan det ligeledes ikke udelukkes, at der på daværende tids-
punkt blev truffet lokale aftaler med allierede (britiske og amerikanske) 
sanitetsenheder i missionsområdet for at få fuldført vaccinationspro-
grammet på korrekt vis. 
 
Såfremt enkelte medarbejdere fuldførte deres vaccinationsprogram ude 
i missionsområderne ved britiske eller amerikanske sanitetsenheder, 
blev informationerne om dette kun registreret manuelt og opbevaret i 
soldatens helbredspose. Forsvarskommandoen oplyser, at man derfor 
ikke har en central database eller elektroniske patientjournaler, som 
indeholder disse oplysninger, da systemerne ikke var tilgængelige på 
daværende tidspunkt. 
 
Med venlig hilsen 
 
Trine Bramsen 
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